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Protokół nr RG.0002.30.2021 

z XXX Sesji Rady Gminy Kobiór 

z dnia 30 czerwca 2021 r. 

 

 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Przemysław Sawicki. Otworzył on sesję 

i stwierdził  prawomocność obrad. 

Obecnych 14 radnych, w posiedzeniu uczestniczył również Eugeniusz Lubański – Wójt, Gabriela 

Zając – Skarbnik, Janusz Mazur – kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej. 

 

Przewodniczy przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum.    

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27.05.2021r. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Debata nad Raportem o stanie gminy Kobiór za 2020r. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi.  

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Kobiór za 2020r. 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium za 2020 rok: 

1) wystąpienie Wójta, 

2) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium 

za 2020r, 

3) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok, 

4) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi absolutorium z  tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy Kobiór na 2021 rok. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2021 – 2027. 

11.  Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pszczyńskiemu z przeznaczeniem na przebudowę drogi powiatowej ul. Rodzinnej w 

Kobiórze na odcinku od ronda do parkingu kościelnego. 

12. Sprawy bieżące. 

13. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 27.05.2021r. 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt przedstawił najważniejsze sprawy, które miały miejsce w okresie od 28 maja do 30 czerwca. 
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Przewodniczący Rady nawiązał do wspomnianych w sprawozdaniu oględzin pomieszczeń po 

Dziennym Domu Opieki Medycznej. Zaproponował by treść notatki dotyczącej możliwości ich 

wykorzystania na prywatny żłobek udostępnić do wglądu radnym. Obecny na sesji kierownik 

referatu Gospodarki Komunalnej – Janusz Mazur dodał, że rozważa się powstanie żłobka 

przyjmującego jedynie do 15 dzieci, nie wpływa to jednak na fakt, że dostosowanie pomieszczeń 

będzie trudne i kosztowne, m. in. ze względów przeciwpożarowych. 

 

5. Debata nad Raportem o stanie gminy Kobiór za 2020r. 

 

W roku 2020 panowała pandemia COVID-19 co nie pozostało bez wpływu na stan gminy - 

nastąpiła konieczność dostosowania się do nowych wymogów. Pomimo tego kondycja finansowa 

gminy była dobra, spełnione zostały wszystkie wymogi wynikające z ustawy o finansach 

publicznych. 

Wójt przedstawił elementy składowe opublikowanego Raportu oraz streścił wybrane: finanse 

gminy, stan mienia komunalnego i inwestycji, przytoczył wybrane dane statystyczne dotyczące 

gminy, wskazał realizowane programy i strategie, a także priorytety na rok 2021 w zakresie 

inwestycji. 

 

Radny Zygmunt Jaromin zapytał o plany remontów dróg na rok 2021 – na jakim etapie jest 

planowany remont ulicy Błękitnej. Wójt opowiedział, że na rok 2021 przewidziano wykonanie 

dokumentacji projektowej. Na ten moment nie pojawił się jeszcze program dofinansowania, 

z którego można by skorzystać by rozpocząć prace remontowe. 

 

W odpowiedzi na pytanie Radnej Pauliny Myszor Wójt poinformował, że omawiany w przeszłości 

punkt składowania bioodpadów jeszcze nie powstał. W chwili obecnej planowane jest utworzenie 

tymczasowego stanowiska by odpady później wywozić na właściwe składowisko. 

 

Radny Czesław Świerkot zapytał o plan remontów ulic w centrum Kobióra oraz o kwestię pokryć 

azbestowych – czy istnieją sposoby, którymi można by skłonić właścicieli budynków do ich 

usunięcia. 

Wójt odpowiedział, że istnieje gminny program dotyczący azbestu. Na ten moment gmina stara się 

też o pozyskanie środków z powiatu na ten cel. Dokumentacja dotycząca remontu ulicy Kobiórskiej 

jest aktualnie w korekcie. Wójt zwrócił uwagę, że nastąpił znaczny wzrost cen materiałów 

budowlanych dlatego rozdysponowanie środków, które planowano w oparciu o zeszłoroczne 

wskaźniki może się już okazać nieaktualne. 

 

Radny Andrzej Danek powołał się na wyniki przeprowadzonych badań sondażowych, z których 

wynika, że w społeczeństwie jest mała świadomość istnienia obowiązku wymiany źródeł 

ogrzewania w określonym terminie. Tymczasem pojawia się obowiązek podania przez właściciela 

budynku informacji o źródle jego ogrzewania. Zapytał czy gmina planuje akcję informacyjną na ten 

temat. Wójt odpowiedział, że w gminie są rozmieszczone banery informacyjne, jesienią można 

zamieścić informacje w gazetce lub zorganizować zebranie dla mieszkańców. Zdaniem Wójta 

najlepszą promocją są opinie mieszkańców, którzy już wymienili źródło ogrzewania, 

potwierdzające, że koszty ogrzewania gazem wcale nie są wyższe. 

 

Radny Przemysław Sawicki wskazał na to, że dla wielu gmin problemem jest gospodarka 

śmieciowa, a mieszkańcy są niezadowoleni z powodu wzrostów opłat. Aktualnie też gmina dopłaca 

do gospodarki odpadami. Zapytał o możliwości uporządkowania sytuacji i plany na przyszłość w 

tym względzie. 

Wójt opowiedział, że jeszcze w 2020 roku system był zrównoważony i gmina nie dopłacała do 

gospodarki odpadami. Sytuację komplikuje odgórne narzucanie systemu opłat przez kolejne 

ustawy. Poinformował, że w ramach Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii pojawiła się 
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propozycja organizacji spalarni odpadów wspólnie przez wszystkie gminy, w statucie GZM nie 

znajduje się jednak zapis o gospodarce odpadami. 

 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi. 
 

Przewodniczący odczytał treść uchwały. Po przeprowadzeniu głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Kobiór za 2020r. 

 

Po przeprowadzeniu głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium za 2020 rok. 

 

1) wystąpienie Wójta, 

 

Wójt poinformował, że kwestie realizacji budżetu związane z absolutorium zostały omówione 

podczas debaty nad Raportem o Stanie Gminy. Rok 2020 był rokiem dużych niepewności 

związanych z poziomem dochodów oraz nowych wyzwań, które mogły się pojawić. Wójt 

podziękował za współpracę pracownikom Urzędu, jednostek gminnych oraz Radzie Gminy. 

 

2) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium 

za 2020r. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Radny Krzysztof Grolik odczytał wniosek komisji 

o udzielenie wójtowi absolutorium za 2020 rok. 

 

3) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok  

 

Skarbnik Gminy – Gabriela Zając odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej nr 

4200/I/86/2021 z 27 kwietnia 2021 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2020 rok. 

 

4) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi absolutorium z  tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Radny Krzysztof Grolik odczytał uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej nr 4200/I/113/2021 z 13 czerwca 2021 roku w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kobiór. 

 

Po przeprowadzeniu głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie – obecnych 14 radnych.  

 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy Kobiór na 2021 rok. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Radny Jerzy Mazur przedstawił pozytywną opinię 

komisji o projekcie uchwały. Po przeprowadzeniu głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 
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10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2021 – 2027. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Radny Jerzy Mazur przedstawił pozytywną opinię 

komisji o projekcie uchwały. Po przeprowadzeniu głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pszczyńskiemu z przeznaczeniem na przebudowę drogi powiatowej ul. Rodzinnej w Kobiórze 

na odcinku od ronda do parkingu kościelnego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Radny Jerzy Mazur przedstawił pozytywną opinię 

komisji o projekcie uchwały. Po przeprowadzeniu głosowania uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

12. Sprawy bieżące. 

 

Radny Andrzej Danek zaproponował zorganizowanie posiedzenia komisji mieszkaniowej 

w najbliższym czasie. Wójt poinformował, że po ustaleniu terminu do członków komisji zostanie 

wystosowane zaproszenie. 

 

13. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

 

Radna Paulina Myszor zapytała o plany dotyczące miejsca, w którym umiejscowiony był pomnik 

upamiętniający starcie leśników z wojskami hitlerowskimi na terenie Kobióra. Wójt poinformował, 

że Nadleśnictwo planuje postawienie w tym miejscu sekretarzówki na wzór dawnego budynku 

nadleśnictwa, który pierwotnie stał w tym miejscu - dokumentacja projektowa jest uzgadniania z 

konserwatorem zabytków. 

Radny Przemysław Sawicki zaproponował by upamiętnić ofiary niemieckiego odwetu poprzez 

postawienie pamiątkowej tablicy. Wójt podzielił to stanowisko. Poinformował też, że w kwestii 

dalszych losów oryginalnego pomnika występuje rozbieżność zdań pomiędzy Nadleśnictwem, 

Muzeum Zamkowym w Pszczynie oraz Konserwatorem Zabytków. 

 

Radna Ewa Targiel zapytała o możliwość przycięcia dębów zakwalifikowanych jako pomniki 

przyrody. Wójt poinformował, że to zadanie powinna wykonywać profesjonalna firma by nie 

dopuścić do okaleczenia drzew. Przed przystąpieniem do przycięcia należałoby przeprowadzić 

wizję lokalną oraz wygospodarować lub pozyskać odpowiednie środki. 

 

14. Zakończenie obrad. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął sesję. 

 


